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Styrelsemöte nr 22                                                                                     Organisationsnummer 
875001–8205

Styrelsemöte Naturskyddsföreningen i Örebro län,

Plats: Kansliet Slottsgatan Örebro, tisdag den 23 januari 2024. Klockan 17:30.

Kallade: Jan Greve, Hanna Sjöberg, Henrik Werge, Gösta Hedlund, Sara Hillersberg,

ersättare Gunnel Zenk

Tjänsteperson: David Johansson

Närvarande: Henrik Werge, Hanna Sjöberg, David Johansson, Sara Hillersberg, Jan Greve, Gunnel 
Zenk. Gösta Hedlund har anmält förhinder.

Dagordning.

1. Öppnande av mötet. Henrik öppnade mötet

2. Val av mötesordförande. Henrik Werge väljs till mötesordförande

3. Val av sekreterare för möte. Hanna Sjöberg väljs till mötessekreterare

4. Val av protokolljusterare. Sara Hillersberg väljs till protokolljusterare

5. Godkännande av dagordningen. Dagordningen godkännes

6. Rapport från verksamhetsutvecklaren David J:

Datum inbokat i sommar att på plats i skogen granska avverkningar, för Svenska kyrkans anställda 
samt aktiva medlemmar. 

278 personer anmälda till webinaret Att granska avverkningar.  FSC Sweden har bett att få vara med, 
Den 21/3 ska David träffa FSC, Forest Stewardship Council, miljöcertifiering för ett hållbart 
skogsbruk och trävaror.

David håller på ideell basis på att bygga ett dokumentationsystem för granska avverkningar, så att fler 
ska kunna skriva avverkningsrapporter. Han undrar nu om vi i Naturskyddsföreningen Örebro Län vill 
godkänna att David (i vårat namn) kan visa upp det för berörda personer. Beslut: Vi säger JA till att 
godkänna dokumentationssystemet för rapportering av avverkningsskador.

För kännedom: Igår var David och Anders Tivell och föreläste i Karlstad. Det gick bra.

David är inbjuden till föredrag av Skogsgrupperna i Eskilstuna och Linköping.

Seniorhajkens program för 2024 är satt och Södermanland har glädjande nog kommit med som en 
samarbetspartner för gemensamma naturträffar med mera.

a. Inbjudan Per Jiborn: Per föreslår 8 februari kl18:00 för en digital träff angående Sveaskog. Vi bokar 
in 8 februari. Skogsgruppens Sara Johansson bjuds in.

b. Läge Laxåkretsen sedan en tid är Laxåkretsen vilande. Anders Tivell satt i styrelsen  och han ska ge 
David kontaktuppgifter till de övriga i styrelsen så kan David höra med dem hur läget ligger till. 
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c. Ny hemsida: David har fått i uppdrag att titta på en ny hemsida för hela länet och alla tio kretsar. 
Han visar första utkastet och det ser mycket bra ut. Styrelsen ger David godkänt att fortsätta arbetet 
och fylla på hemsidan, som alltså både kan skötas av datakunniga i kretsarna, eller genom David med 
inskick av det material som önskas få med på hemsidan.

d. Annons Aftonbladet Temabilaga 31/1 2024. Vi träffades digitalt från fyra län och bestämde ramarna 
för en delad annons, på måndagen hade vi en färdig annons! Gott samarbete.

7. Föregående protokoll läggs till handlingarna

8. Ekonomisk rapport Jan Information: 

Jan och Anna fortsätter att jobba med årsredovisningen  för 2023 . Målet är att det ska vara klart den 
1/2.  Länsförbundet beräknas redovisa överskott medan kansliet förväntas redovisa ett nollresultat i år. 
Räntebärande konto har gett 66 000 kr i ränta. Den färdiga årsredovisningen skickas ut till alla i 
styrelsen så vi kan ta beslut per capsulam. 

Jan tar fram ramarna till kansliets budget.  Det är styrgruppen som fördelar pengarna inom ramen. Jan 
tar också fram ett budgetförslag för  Länsförbundet som styrelsen tar beslut om vid nästa möte.

9. Rapport från ordföranden och övriga rapporter Henrik Information:

a. Styrgruppen Örebro-Värmland: Vi har träffats digitalt vid ett par tillfällen under hösten.

b. Tidplan CREAM klimatstationen projektet som ska drivas av Sebastian Fall: Henrik och Sebastian 
har haft ett första samtal idag 23/1  tillsammans med Jonas Ohlsson och Anna Nilsson. Fastställa 
formerna mer konkret vid nästa möte. Sebastian har pågående en 80 % anställning hos Länsstyrelsen. 

b b. Samtal uppstår om Naturkompaniets återstående projektpengar: 200 000 kr. Styrelsen beslutar att 
Henrik tar ämnet vidare och kollar upp det med riks.

c. Hopajola, lägesrapport: 

Hopajola fyller 30 år 2024. Vi vill som Länsförbund uppmärksamma jubileet på lämpligt sätt.

Från det att Naturskyddsföreningen Örebro Län tog över huvudansvaret för Hopajola (år 
2006?) har de haft arbetsgivaransvaret och skött löner. Fr o m mars 2024 tar Hopajola över 
arbetsgivaransvaret för sin egen personal. 

d. Lägesrapport Norakretsen: 

Norakretsen har under flera år drivit en Naturskola i Nora. Löneadministrationen för Naturskolans 
personal har skötts av Naturskyddsföreningen Örebro Län. Från januari 2024 ansvarar kretsen själv för
arbetsgivarfrågor och lönehantering. I sommar tar Nora kommun över Naturskolans verksamhet.  

e. Ersättare för David J. under tjänstledighet: Läkaren Åsa Östman sitter i styrelsen i Arvika, samt i 
Länsförbundets styrelse och är en av de drivande i Skogsgruppen i Värmland.  Åsa tar troligtvis över 
ansvaret för Värmlands verksamhetsutveckling med en 50 procents tjänst. Henrik önskar mandat att 
fortsätta samtalen och rekrytering av Åsa. Hon har uttryckt önskan om att få ha en lokal någon dag i 
veckan. Henrik blir arbetsgivare, som huvudman. Styrelsen ger bifall att Henrik fortsätter 
anställningsprocessen med Åsa.

10. Verksamhetsplan 2024: David och Henrik träffas och ser över det, i nästa vecka.

11. Arrangerande av EU-debatt Hanna Information:

EU-debatten kommer att ske på Kulturkvarteret i Örebro. Moderator blir Olivia Nordell, nyanställd 
EU-strateg på Naturskyddsföreningen riks. Preliminärt inbokat datum just nu är den 1 juni, exakt tid är
ännu inte bestämt. Vi bestämmer att ses digitalt för ett första arbetsmöte kring EU-debatten, dess 
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innehåll, och vilka politiker som ska bjudas in. Möte med arbetsgruppen EU-debatt sker på Teams den 
25/1 kl. 18-19. Länk skickas ut till alla i styrelsen. Vi kommer beställa EU-kampanjmaterial från NF 
riks. Vi kommer eventuellt att söka bidrag från NF riks till EU-debattens omkring-kostnader, tex för 
att kunna bjuda på en matig ekologisk wrap + kaffe från KulturBistron, och ha EU-debatten under 
lunchtid. Under samtalet med styrelsen kom idé om att ändra datum till en vardag , kanske lunchtid, 
eller en vardagskväll i maj istället. En idé är att göra en EU-workshop med kretsarna, som 
förmiddagspass och sedan avsluta med EU-debatten.

Hanna kollar upp nya datum.

Enkät om EU-politik med svar från de politiska partierna kommer från NF riks under april.

Filma eventet?

Livestreama eventet?

Toppnamn inom EU med live på storbildsskärm?

12. Planering av ansvarsområden verksamhetsberättelse: Deadline 15 mars, in till David.

Jan från Klimatnätverket, 

Sara från Skogsgruppen, 

Naturskyddsföreningen via David verksamhetsutvecklare NFÖL, 

Henrik Länsförbundsordförande, 

Jonas Ohlsson våtmarksprojekt, 

ROS-nätverket, 

Ankie / Amanda på Hopajola, 

Gösta Hedlund får i uppdrag att administrera ett digitalt utskick att signeras av hela styrelsen vid 
tidpunkt efter deadline15 mars. 

13. Ansökningar om verksamhetsbidrag: 

Skogsgruppen har kommit in med ansökan från Stick-och Brinn-gruppen, som vill ha en bokcirkel, en 
testgrupps cirkel på förmiddagar, sedan eventuellt en kvällsgrupp. ”Boken vi vill köpa in heter Jordad 
av David Jonstad, 2200 kr önskas för inköp av 8–10 böcker som sedan kan återanvändas av NF Örebro
läns kretsar eller säljas på secondhand.” 

Beslut: Styrelsen avslår begäran. David får i uppdrag att se över möjligheter att låna boken i X antal 
från biblioteket.

14. Övriga frågor: 

a) David berättar att vi fått 20 000 kr från Epiroc, Henrik har tackat dem. 

David: Vi behöver gå ut i vidare cirklar och söka pengar från företag. 

David föreslår att Henrik träffar en chef på Epiroc och fotograferas när de skakar hand, och att det 
läggs ut på hemsidan, för mer uppmärksamhet. 

”Stöd Naturskyddsarbetet i Örebro Län, Gör som Epiroc!” 

En idé är att göra ett nyhetsbrev till de företag som vi vill ska stödja oss.
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b) Hanna berättar att Gustav Axberg , Örebro kommuns projektledare i arbetet att få Hjälmarens 
Biosfärområde med på Världsarvs-listan, UNESCO, har bjudit in oss i Naturskyddsföreningen till  ett 
digitalt möte med dem, där deönskar höra vad vi tänker angående möjligheten att det blir ett 
Biosfärområde Hjälmaren inom några år. Vi återkommer i frågan.

15. Mötets avslutande. Henrik avslutar mötet

Sekreterare Hanna Sjöberg ------------------------------------------------------------------------

Ordförande Henrik Werge ---------------------------------------------------------------------------

Justerare Sara Hillersberg ---------------------------------------------------------------------------
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Styrelsemöte nr 22                                                                                     Organisationsnummer 
875001–8205


Styrelsemöte Naturskyddsföreningen i Örebro län,


Plats: Kansliet Slottsgatan Örebro, tisdag den 23 januari 2024. Klockan 17:30.


Kallade: Jan Greve, Hanna Sjöberg, Henrik Werge, Gösta Hedlund, Sara Hillersberg,


ersättare Gunnel Zenk


Tjänsteperson: David Johansson


Närvarande: Henrik Werge, Hanna Sjöberg, David Johansson, Sara Hillersberg, Jan Greve, Gunnel 
Zenk. Gösta Hedlund har anmält förhinder.


Dagordning.


1. Öppnande av mötet. Henrik öppnade mötet


2. Val av mötesordförande. Henrik Werge väljs till mötesordförande


3. Val av sekreterare för möte. Hanna Sjöberg väljs till mötessekreterare


4. Val av protokolljusterare. Sara Hillersberg väljs till protokolljusterare


5. Godkännande av dagordningen. Dagordningen godkännes


6. Rapport från verksamhetsutvecklaren David J:


Datum inbokat i sommar att på plats i skogen granska avverkningar, för Svenska kyrkans anställda 
samt aktiva medlemmar. 


278 personer anmälda till webinaret Att granska avverkningar.  FSC Sweden har bett att få vara med, 
Den 21/3 ska David träffa FSC, Forest Stewardship Council, miljöcertifiering för ett hållbart 
skogsbruk och trävaror.


David håller på ideell basis på att bygga ett dokumentationsystem för granska avverkningar, så att fler 
ska kunna skriva avverkningsrapporter. Han undrar nu om vi i Naturskyddsföreningen Örebro Län vill 
godkänna att David (i vårat namn) kan visa upp det för berörda personer. Beslut: Vi säger JA till att 
godkänna dokumentationssystemet för rapportering av avverkningsskador.


För kännedom: Igår var David och Anders Tivell och föreläste i Karlstad. Det gick bra.


David är inbjuden till föredrag av Skogsgrupperna i Eskilstuna och Linköping.


Seniorhajkens program för 2024 är satt och Södermanland har glädjande nog kommit med som en 
samarbetspartner för gemensamma naturträffar med mera.


a. Inbjudan Per Jiborn: Per föreslår 8 februari kl18:00 för en digital träff angående Sveaskog. Vi bokar 
in 8 februari. Skogsgruppens Sara Johansson bjuds in.


b. Läge Laxåkretsen sedan en tid är Laxåkretsen vilande. Anders Tivell satt i styrelsen  och han ska ge 
David kontaktuppgifter till de övriga i styrelsen så kan David höra med dem hur läget ligger till. 







c. Ny hemsida: David har fått i uppdrag att titta på en ny hemsida för hela länet och alla tio kretsar. 
Han visar första utkastet och det ser mycket bra ut. Styrelsen ger David godkänt att fortsätta arbetet 
och fylla på hemsidan, som alltså både kan skötas av datakunniga i kretsarna, eller genom David med 
inskick av det material som önskas få med på hemsidan.


d. Annons Aftonbladet Temabilaga 31/1 2024. Vi träffades digitalt från fyra län och bestämde ramarna 
för en delad annons, på måndagen hade vi en färdig annons! Gott samarbete.


7. Föregående protokoll läggs till handlingarna


8. Ekonomisk rapport Jan Information: 


Jan och Anna fortsätter att jobba med årsredovisningen  för 2023 . Målet är att det ska vara klart den 
1/2.  Länsförbundet beräknas redovisa överskott medan kansliet förväntas redovisa ett nollresultat i år. 
Räntebärande konto har gett 66 000 kr i ränta. Den färdiga årsredovisningen skickas ut till alla i 
styrelsen så vi kan ta beslut per capsulam. 


Jan tar fram ramarna till kansliets budget.  Det är styrgruppen som fördelar pengarna inom ramen. Jan 
tar också fram ett budgetförslag för  Länsförbundet som styrelsen tar beslut om vid nästa möte.


9. Rapport från ordföranden och övriga rapporter Henrik Information:


a. Styrgruppen Örebro-Värmland: Vi har träffats digitalt vid ett par tillfällen under hösten.


b. Tidplan CREAM klimatstationen projektet som ska drivas av Sebastian Fall: Henrik och Sebastian 
har haft ett första samtal idag 23/1  tillsammans med Jonas Ohlsson och Anna Nilsson. Fastställa 
formerna mer konkret vid nästa möte. Sebastian har pågående en 80 % anställning hos Länsstyrelsen. 


b b. Samtal uppstår om Naturkompaniets återstående projektpengar: 200 000 kr. Styrelsen beslutar att 
Henrik tar ämnet vidare och kollar upp det med riks.


c. Hopajola, lägesrapport: 


Hopajola fyller 30 år 2024. Vi vill som Länsförbund uppmärksamma jubileet på lämpligt sätt.


Från det att Naturskyddsföreningen Örebro Län tog över huvudansvaret för Hopajola (år 
2006?) har de haft arbetsgivaransvaret och skött löner. Fr o m mars 2024 tar Hopajola över 
arbetsgivaransvaret för sin egen personal. 


d. Lägesrapport Norakretsen: 


Norakretsen har under flera år drivit en Naturskola i Nora. Löneadministrationen för Naturskolans 
personal har skötts av Naturskyddsföreningen Örebro Län. Från januari 2024 ansvarar kretsen själv för
arbetsgivarfrågor och lönehantering. I sommar tar Nora kommun över Naturskolans verksamhet.  


e. Ersättare för David J. under tjänstledighet: Läkaren Åsa Östman sitter i styrelsen i Arvika, samt i 
Länsförbundets styrelse och är en av de drivande i Skogsgruppen i Värmland.  Åsa tar troligtvis över 
ansvaret för Värmlands verksamhetsutveckling med en 50 procents tjänst. Henrik önskar mandat att 
fortsätta samtalen och rekrytering av Åsa. Hon har uttryckt önskan om att få ha en lokal någon dag i 
veckan. Henrik blir arbetsgivare, som huvudman. Styrelsen ger bifall att Henrik fortsätter 
anställningsprocessen med Åsa.


10. Verksamhetsplan 2024: David och Henrik träffas och ser över det, i nästa vecka.


11. Arrangerande av EU-debatt Hanna Information:


EU-debatten kommer att ske på Kulturkvarteret i Örebro. Moderator blir Olivia Nordell, nyanställd 
EU-strateg på Naturskyddsföreningen riks. Preliminärt inbokat datum just nu är den 1 juni, exakt tid är
ännu inte bestämt. Vi bestämmer att ses digitalt för ett första arbetsmöte kring EU-debatten, dess 







innehåll, och vilka politiker som ska bjudas in. Möte med arbetsgruppen EU-debatt sker på Teams den 
25/1 kl. 18-19. Länk skickas ut till alla i styrelsen. Vi kommer beställa EU-kampanjmaterial från NF 
riks. Vi kommer eventuellt att söka bidrag från NF riks till EU-debattens omkring-kostnader, tex för 
att kunna bjuda på en matig ekologisk wrap + kaffe från KulturBistron, och ha EU-debatten under 
lunchtid. Under samtalet med styrelsen kom idé om att ändra datum till en vardag , kanske lunchtid, 
eller en vardagskväll i maj istället. En idé är att göra en EU-workshop med kretsarna, som 
förmiddagspass och sedan avsluta med EU-debatten.


Hanna kollar upp nya datum.


Enkät om EU-politik med svar från de politiska partierna kommer från NF riks under april.


Filma eventet?


Livestreama eventet?


Toppnamn inom EU med live på storbildsskärm?


12. Planering av ansvarsområden verksamhetsberättelse: Deadline 15 mars, in till David.


Jan från Klimatnätverket, 


Sara från Skogsgruppen, 


Naturskyddsföreningen via David verksamhetsutvecklare NFÖL, 


Henrik Länsförbundsordförande, 


Jonas Ohlsson våtmarksprojekt, 


ROS-nätverket, 


Ankie / Amanda på Hopajola, 


Gösta Hedlund får i uppdrag att administrera ett digitalt utskick att signeras av hela styrelsen vid 
tidpunkt efter deadline15 mars. 


13. Ansökningar om verksamhetsbidrag: 


Skogsgruppen har kommit in med ansökan från Stick-och Brinn-gruppen, som vill ha en bokcirkel, en 
testgrupps cirkel på förmiddagar, sedan eventuellt en kvällsgrupp. ”Boken vi vill köpa in heter Jordad 
av David Jonstad, 2200 kr önskas för inköp av 8–10 böcker som sedan kan återanvändas av NF Örebro
läns kretsar eller säljas på secondhand.” 


Beslut: Styrelsen avslår begäran. David får i uppdrag att se över möjligheter att låna boken i X antal 
från biblioteket.


14. Övriga frågor: 


a) David berättar att vi fått 20 000 kr från Epiroc, Henrik har tackat dem. 


David: Vi behöver gå ut i vidare cirklar och söka pengar från företag. 


David föreslår att Henrik träffar en chef på Epiroc och fotograferas när de skakar hand, och att det 
läggs ut på hemsidan, för mer uppmärksamhet. 


”Stöd Naturskyddsarbetet i Örebro Län, Gör som Epiroc!” 


En idé är att göra ett nyhetsbrev till de företag som vi vill ska stödja oss.







b) Hanna berättar att Gustav Axberg , Örebro kommuns projektledare i arbetet att få Hjälmarens 
Biosfärområde med på Världsarvs-listan, UNESCO, har bjudit in oss i Naturskyddsföreningen till  ett 
digitalt möte med dem, där deönskar höra vad vi tänker angående möjligheten att det blir ett 
Biosfärområde Hjälmaren inom några år. Vi återkommer i frågan.


15. Mötets avslutande. Henrik avslutar mötet


Sekreterare Hanna Sjöberg ------------------------------------------------------------------------


Ordförande Henrik Werge ---------------------------------------------------------------------------


Justerare Sara Hillersberg ---------------------------------------------------------------------------
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      "sign_ip": "2.70.115.196",
      "orderRef": "736156bd-e91d-4eb4-8007-e08a2bab3c2d",
      "status": "complete"
    },
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    "sign_time": "2024-02-06T08:05:15.134Z",
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    "id_service": "bankid_v5-mask_id"
  },
  {
    "personal_id": "e081a41913c75f0c015babe2b7764d4c45d8ae45416b6dd2de58760822ab14b6",
    "sign_ip": "94.191.152.230",
    "full_name": "Sara Fanny Hillersberg",
    "signature_data": {
      "sign_ip": "94.191.152.230",
      "orderRef": "c9ad6b0a-0b94-44f4-b05c-aa359a067e51",
      "status": "complete"
    },
    "signed_files": [
      {
        "sha256": "f787cacd01140a3904db69122050385c5023a58b185a683f40d0a869c7a9c697",
        "content_type": "application\/pdf",
        "size": 87781
      }
    ],
    "sign_time": "2024-02-07T13:24:49.393Z",
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    "id_service": "bankid_v5-mask_id"
  }
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